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Huis van  
het Kind

Delfien vertelt over  
alle activiteiten

Onze stad telt ruim  
81.000 inwoners. Sinds kort 
is ook Patrick Smeets (61) 
Kortrijkzaan.

“Mijn roots liggen in Limburg. Ik 
begon mijn carrière bij Ford Genk, 
werkte in de immo- en de reclame-
sector en was ook kunstfotograaf 
en curator van foto-expo’s. Door 
enkele tegenslagen kwam ik in een 
neerwaartse spiraal terecht en 
verloor ik eind 2023 letterlijk alles 
wat ik had. Mijn zus die al 40 jaar 
in Marke woonde, ontving me in 

haar gezin. Zo kwam ik in Kortrijk 
terecht.”

“Ik zocht hulp bij de sociale dienst in 
het wijkcentrum van Marke. Ik moest 
daarvoor mijn trots als zelfstandige 
ondernemer opzijzetten. Maar  
zodra ik mijn situatie aanvaardde, 
merkte ik hoeveel vriendelijkheid  
en behulpzaamheid er is in Kortrijk. 
Mijn favoriete plek is volksrestaurant 
VORK. Ik ontmoette er het afgelopen 
jaar veel interessante mensen met 
elk hun eigen verhaal.”

“Kunst vormt nu de kern van mijn 
leven. De afgelopen maanden heb ik 
veel getekend. Een van mijn eerste 
werken schonk ik uit dankbaarheid 
aan VORK. ‘Setting in Motion’ staat 
symbool voor een kracht die we alle-
maal bezitten: met menselijkheid en 
verdraagzaamheid kunnen we iets in 
beweging zetten. Ik droom er nu van 
om op een dag een eigen kunstgalerij 
te openen in Kortrijk. Ik heb me nog 
nooit ergens zo thuis gevoeld.”

 › Lees het volledige verhaal van Patrick  
op www.kortrijk.be/patrick-smeets

Nieuwe
Kortrijkzaan
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KO
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Wil jij samen met jouw buren een straatfeest organiseren?  
Stad Kortrijk helpt je graag met zes gratis straatfeestpakketten! 
Deze goed gevulde pakketten bevatten alles wat je nodig hebt: 
van een tent en lichtslinger tot een muziekinstallatie en  
comfortabele strandstoelen. Geïnteresseerd? Dien via het  
evenementenloket je aanvraag in voor het straatfeest en  
het pakket. Team Evenementen zorgt voor zowel de levering  
als het ophalen én controleren van het pakket.

 › www.kortrijk.be/straatfeest

Gratis straatfeest-
pakketten 

Samen met de regio organiseert de stad Kortrijk in het weekend  
van 18 en 19 oktober 2025 opnieuw een regionale editie van  
Buren bij Kunstenaars. Tijdens dit weekend zetten lokale  
kunstenaars hun deuren open voor het publiek. Kunstenaars  
uit de regio Zuidwest (Kortrijk, Avelgem, Kuurne, Wevelgem,  
Zwevegem, Anzegem, Deerlijk, Waregem, Wervik, Menen …)  
die willen deelnemen aan deze regionale editie van Buren bij  
kunstenaars, kunnen zich inschrijven op de website. Voor meer  
info mail verenigingen@kortrijk.be.

 › www.burenbijkunstenaars.be

KO
RTRIJK

Met de Kortrijk app blijf je altijd op de hoogte van  
de afvalophaling in jouw straat. De app geeft je toegang 
tot een gepersonaliseerde afvalkalender op basis van 
je adres. Vul je straatnaam, huisnummer, postcode en 
plaats in, en je ziet meteen wanneer welke afvalsoort 
wordt opgehaald. Bovendien kun je pushmeldingen  
inschakelen, zodat je een handige herinnering ontvangt 
op de dag van de ophaling. Zo vergeet je nooit meer  
je vuilnis op tijd buiten te zetten.

 › Download de app via Google Play of de App Store van Apple

Stad Kortrijk zet cyberveiligheid op een speelse manier  
in de kijker met het vormingspakket: Veilig Internet? BINGO. Deze 
aanpak combineert plezier en educatie. De unieke bingo wapent 
inwoners tegen phishing en internetfraude. Spelers krijgen prak-
tische tips om zichzelf online te beschermen en leren verdachte 
websites en activiteiten herkennen. Bovendien kunnen Kortrijkse 
verenigingen het interactieve en leerzame spel gratis spelen met 
begeleiding van het preventieteam. Mail naar preventieteam@
kortrijk.be en vraag het aan.

 › www.kortrijk.be/preventieteam

Afvalkalender  
in Kortrijk app 

Bingo tegen 
internetfraude

Buren bij Kunstenaars 
Zuid-West-Vlaanderen

Op 22 mei is er de 8e editie van Straatvinken. Daarbij tellen  
duizenden Vlamingen het aantal verkeersbewegingen in hun 
straat. Doe mee en ontdek de samenstelling van het verkeer  
van de straat waar je woont, werkt, sport of naar school gaat.  
Op een telformulier noteer je op donderdag 22 mei vanaf 17 uur 
één uurtje hoeveel voetgangers, fietsers en andere voertuigen  
er door je straat passeren. Word ook straatvinker: meld je aan  
en geef je tellocatie door op de website.

 › www.straatvinken.be 

Tel het verkeer 
in je straat met 
Straatvinken! 

Heb je interesse in cultuur of goesting om je voor  
jouw gemeenschap in te zetten? Heb je zin om zelf leuke  
activiteiten te organiseren? Stel je dan kandidaat voor  
de OC-raad. De OC-raden brengen ideeën samen die  
het lokale gemeenschapsleven bevorderen. Als lid van  
de OC-raad beslis je de komende drie of zes jaar mee  
over optredens, voorstellingen of andere activiteiten  
in het ontmoetingscentrum. Dien je kandidatuur in tussen  
1 mei en 15 juni 2025 via de secretariaten van de OC’s of online.

 › www.kortrijk.be/kandidaatocraad

Word lid van  
de OC-raad 
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Sporten doet groeien
Kortrijkzane en ex-Belgian Cat  
Ann Wauters (44) kent de sport-
wereld van binnen en van buiten. 
Ze gebruikt haar ervaringen ook na 
haar actieve sportcarrière. “Na de 
Olympische Spelen in Tokio in 2021 
ging ik met basketbalpensioen. 
Sindsdien hou ik vaak lezingen  
voor bedrijven. Daar praat ik over 
samenwerken, leiderschap,  
omgaan met tegenslagen … Het zijn 
elementen die heel belangrijk zijn  
in ploegsporten zoals basketbal, 
maar je kan er ook lessen uit  
trekken voor het bedrijfsleven.”

“Als jonge basketster was ik veeleer 
introvert en verlegen. Ik had toen 
nooit kunnen denken dat ik voor  
een groot publiek zou spreken.  
En eigenlijk had ik evenmin gedacht 
om voor volle zalen te sporten. Maar 
als persoon stop je nooit met groeien. 
Als kapitein van de Belgian Cats 
bijvoorbeeld was het mijn taak  
om de communicatie binnen het 
team goed te laten verlopen én 
ook naar de buiten wereld toe de 
ploeg te vertegenwoordigen. 
Je leert voortdurend bij uit  
je ervaringen.”

Ongelijkheid
Ann: “Tijdens mijn carrière als  
speelster was ik vaak getuige van 
sociale ongelijkheid. Toen ik in de 
Amerikaanse competitie (WNBA) 
speelde, zag ik bijvoorbeeld hoe 
mannen veel grotere bedragen  
verdienden dan hun vrouwelijke  
collega’s. De mannelijke versie van 
de meeste sporten krijgt meestal ook  
meer aandacht dan de vrouwelijke 
tegenhanger. In België zie je nu een 
inhaalbeweging. Het dameswiel-
rennen en de matchen van de  
Belgian Cats en de Red Flames  
worden rechtstreeks op tv  
uitgezonden.”

“Die aandacht heeft veel te maken 
met het succes van dames zoals 
Lotte Kopecky, Emma Meesseman, 
Tessa Wullaert, Nina Derwael en 
Nafi Thiam. Zij zetten meisjes aan 
tot sporten en zo komt nieuw talent 
naar boven. In sommige sporten 
ontbreekt het evenwel aan rol-
modellen. Er zijn eerst investeringen 
nodig om talent te ontwikkelen  
en rolmodellen te laten opstaan.”

Andere blik
Ann: “Sport is een mooi middel  
om sociale gelijkheid en inclusie 
te promoten. Rolmodellen helpen 
daarbij, maar ze volstaan niet.  
Er moet ook een omschakeling  
gebeuren in hoe de mensen naar 
sport kijken. Vrouwen gaan inder-
daad niet sneller rijden of hoger 
springen dan mannen, maar dat 
maakt het niet minder interessant 
om naar te kijken.”

“Iedereen kan een rol spelen om  
de perceptie van vrouwensport  
te veranderen. Papa’s die mee gaan 
supporteren met hun voetballende 
dochters. Of mannen van prof-
ploegen die elke week in de tribune 
zitten om de damesploeg van hun 
club te steunen. En zo moeten we 
ook naar G-sport kijken. Je mag  
geen topsportprestaties verwachten.  
Je moet vooral genieten van de puur-
heid en de echtheid van de emoties 
van de atleten.”

G-sport
Ann is ook meter van de G-basket-
ploeg van Kortrijk House of Talents 
Spurs. G-sport is sport voor  
mensen met een beperking.  
“De Special Olympics, dat is de 
hoogmis voor onze G-basketters.  
Zij kijken daar al maanden naar uit. 
Ik kwam zelf met de ploeg in contact 
tijdens de covidpandemie. Omdat 
de Nationale Spelen dat jaar niet 
konden doorgaan, werden er enkele 
kleinere activiteiten georganiseerd. 
Na een 3x3 wedstrijdje, werd ik 
benaderd door de G-ploeg van  
de Spurs. Ik heb geen moment  
getwijfeld. De interactie met  
de spelers is zo mooi en oprecht. 
Ze zijn hoe ze zijn. Ze dragen geen 
masker. Ze spelen geen spelletjes, 
behalve hun sport dan.”

Flore Van De Velde (23) is coach  
van de G-Spurs: “In onze club spelen 
mensen met een (vermoeden van) 
verstandelijke beperking en/of ASS, 
die geen aansluiting vinden in een
gewone basketcompetitie.  

Op woensdag 28 mei worden in onze stad  
de Nationale Spelen van de Special Olympics Belgium  

op gang gefloten. De atleten, hun coaches en hun families 
kijken er reikhalzend naar uit. Ook basketballegende  

Ann Wauters zet haar schouders onder dit 
hartverwarmende sportevenement.

“Sport is een mooi 
middel om sociale 
gelijkheid en inclusie 
te promoten.”

“De Special 
Olympics, 
dat is pure 
emotie”
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Kortrijk maakt deel uit van het 
Rainbow Cities Network. Dat is een 
internationaal netwerk van steden 
die werk maken van een inclusief 
LGBTQIA+ beleid. Dit jaar organiseert 
het netwerk een fototentoonstelling 
met als thema Queer Sports. Kortrijk 
wordt vertegenwoordigd door high 
heel dancer Yves Herman (30).

Het verhaal achter de foto
“Ik dans al sinds mijn elfde en heb 
verschillende stijlen beoefend, maar 
vijf jaar geleden vond ik mijn passie in 
dansen op hoge hakken. De combinatie 
van sierlijkheid en kracht die daar-
voor nodig is, sluit perfect aan bij mijn 
persoonlijkheid. Een vriend overtuigde 
me om deze foto in te zenden voor 
de fotowedstrijd. Ik wil er vooral mee 
laten zien dat iedereen trots mag zijn 

op wat die doet. Jezelf in de kijker zet-
ten, ongeacht de mening van anderen, 
moet kunnen. Zolang jij er maar geluk-
kig van wordt! Je zal trouwens merken 
dat veel mensen om je heen dat geluk 
maar al te graag met je willen delen.”

Sport en geaardheid
“Er zijn twee atleten waar ik zelf 
enorm naar opkijk: de Britse 
schoonspringer Tom Daley en de 
Amerikaanse freestyle-skiër Gus 
Kenworthy. Als openlijk homo-
seksuele topsporters staan zij volop 
in de aandacht. Ze blijven zichzelf en 
inspireren mensen over de hele we-
reld. Gus kwam pas op latere leeftijd 
uit voor zijn geaardheid, iets waar hij 
zelf veel angst voor had. Toch wor-
stelde hij zich hier doorheen, terwijl 
de hele wereld toekeek.”

Sport als verbinding
“Veel jonge queers twijfelen om te 
sporten. Ik raad hen aan om een om-
geving te zoeken waarin ze zich veilig  
voelen. In een inclusieve en onder-
steunende community zal je groeien 
in je favoriete sport. Onderweg sluit 
je ongetwijfeld nog waardevolle 
vriendschappen ook.  
Wees dus niet bang om te experi-
menteren. Probeer verschillende les-
sen en sporten uit en luister vooral  
naar je eigen gevoel. Sporten gaat 
niet alleen om fysieke prestaties, 
maar ook om plezier, zelfexpressie  
en verbinding met anderen.”

 › De internationale fototentoonstelling  
Queer Sports komt in september  
en oktober 2025 naar SC Lange Munte.

 › www.rainbowcities.com

Foto Yves Herman
reist wereld rond

Sport heeft enorm veel sociale voor-
delen, en dat geldt zeker ook voor 
onze spelers. Ze leren samenwerken,  
omgaan met winst en verlies, 
ze breiden hun netwerk uit … Ze 
vormen een hecht team en stuwen 
elkaar echt vooruit. Naast onze  
wekelijkse training, spelen we af 
en toe een toernooi. De Nationale 
Spelen van de Special Olympics zijn 
de kers op de taart. Bovendien is  
het dit jaar een thuismatch.”

Stijn De Winter en Tom  
Demesmaecker spelen bij de 
G-Spurs. Stijn is er helemaal  
klaar voor: “Ik hou evenveel van de 
trainingen als van de wedstrijden. 
Als ik maar kan bewegen en mij 
uitleven. Maar de Special Olympics 
zijn toch iets speciaals. Mijn familie 
en vrienden kunnen dicht bij huis 
komen supporteren.” Op de vraag of 
ze graag willen winnen, antwoordt 
Stijn: “Deelnemen is belangrijker dan 
winnen.” Tom is iets ambitieuzer: 
“Ik ben wel een competitiebeest en 
hoop dat we een medaille behalen. 
Maar ik ga er evenveel van genieten 
als dat niet het geval is.”

“Als toeschouwer  
heb je het gevoel  
deel uit te maken  
van iets speciaals.”

Ann: “Deze Nationale Spelen zijn trouwens niet alleen een gloriemoment voor 
de atleten, maar ook voor hun entourage. Zij die dag in dag uit voor hun kind 
of familielid zorgen. Zij die elke week van en naar de training rijden en die 
geen enkele wedstrijd missen. Zij genieten mee van de aandacht en vooral 
van het plezier van hun kind of familielid op het speelveld.”

“Daarom is het zo belangrijk dat we massaal gaan supporteren. Ook al ken  
je de atleten niet, geef het een kans. Als toeschouwer krijg je zóveel terug!  
Je hebt echt het gevoel deel uit te maken van iets speciaals. Het is pure  
emotie. Het is één groot feest! Dit is nogmaals het bewijs dat sport een  
drijvende kracht is om mensen te verbinden.”

Allemaal supporter!

Je vindt het volledige programma van de Nationale Spelen van  
de Special Olympics op www.special-olympics.be/kortrijk-2025.  
Zet alvast woensdag 28 mei in je agenda. Dat is de openingsdag van 
de Spelen. Net als bij de Olympische Spelen reist de vlam van de hoop 
door de gaststad. Kom de vlam bewonderen bij de start van de  
Torch Run aan de verlaagde Leieboorden om 14 uur. Diezelfde avond 
om 19 uur beleef je samen met alle atleten de adem benemende  
openingsceremonie in Sportcampus Lange Munte. De G-Spurs spelen 
hun matchen in Sportcampus Lange Munte op 29, 30 en 31 mei. 

 › www.special-olympics.be/kortrijk-2025

Praktisch

Stijn, Flore en Tom
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Spel, ontmoeting en info
Delfien Versaevel (35) is beleids-
medewerker gezinsbeleid bij het Huis 
van het Kind. Delfien: “Je vindt ons 
in een gebouw van Zorggroep Heilig 
Hart. Hier huizen verschillende  
organisaties met een werking voor ge-
zinnen. Zo heeft Kind & Gezin hier zijn 
regiohuis en kan je bij hen en Wiegwijs 
terecht voor consultaties. Zij bereiken 
meer dan 95% van de jonge ouders, en 
een deel daarvan vindt daarna ook de 
weg naar het Huis van het Kind.”

“Samen met Kind & Gezin en  
I-mens organiseren we gratis  
spel- en ontmoetingsmomenten 
voor ouders en hun kindje tussen  
0 en 3 jaar. Het zijn laagdrempelige 
en informele bijeenkomsten waar-
voor je niet hoeft in te schrijven. 
Mama’s en papa’s kunnen er ook al 
hun vragen over opvoeding stellen. 
Daarnaast hebben we een Infopunt  
Opvoeding en organiseren we info-
momenten over allerlei thema’s. 
Binnenkort komt bijvoorbeeld EHBO 
aan bod. Kortom: heb je een vraag 
over je kind? Of ben je op zoek naar 
een luisterend oor over opvoeding 
of je gezinsleven? Kom langs en we 
zoeken samen naar een oplossing.”

Kinderopvang zonder zorgen
Delfien: “Op dezelfde locatie vind  
je bovendien een kinderopvang  
van Heilig Hart en het lokaal loket 
kinderopvang. Het loket begeleidt  
ouders bij hun zoektocht naar  
een voorschoolse opvang in Kortrijk. 

Daarvoor bestaat er wel een website, 
maar niet alle ouders beschikken 
over voldoende digitale vaardighe-
den. Anderen willen graag wat extra 
info of tips. Hen helpen we graag.”

“Omdat we deel uitmaken van  
Stad Kortrijk, werken we samen  
met andere diensten zoals de  
wijkteams en de bib. We wisselen 
ook expertise uit met externe  
partners. Zo bundelen we bijvoor-
beeld de krachten met vzw Victor, 
die gespecialiseerd is in autisme. 
Ouders met vragen over het  
Groeipakket zijn dan weer welkom 
op onze maandelijkse zitdagen.”

Altijd iets te beleven
Delfien: “Activiteiten zijn een  
belangrijk onderdeel van onze  
werking, zoals babymassages, 
knutselactiviteiten en kookwork-
shops. Van 16 tot en met 23 mei 
staat de Week van de Opvoeding op 
het programma, met onder andere 
knuffelturnen en een knikkerbaan 
bouwen in De Warande.” 

Plots een kindje erbij
Bart Vandewoestyne (47) is een 
alleenstaande vader van drie zonen. 
Naast zijn biologische zoon van 15, 
adopteerde hij nog twee jongens die 
intussen 5 en 2 jaar zijn. Bart: “Mijn 
oudste zoon voed ik op via co-ouder-
schap. Na de scheiding zat ik nog met 
een kinderwens, maar als alleen-
staande vader is het niet vanzelf-
sprekend om die droom te vervullen. 
Daarom startte ik een adoptietraject. 
Na een paar jaar wachten kreeg ik er 
zo een zoon bij. Voor hem kon ik vrij 
vlot kinder opvang vinden omdat ik 
voorbereid was op zijn komst.”

“Een goeie drie jaar later stond mijn 
wereld echter plots op zijn kop toen 
bleek dat de biologische mama van 

mijn geadopteerde zoontje opnieuw 
bevallen was. Ik kreeg van de adop-
tiedienst de vraag of ik dat broertje 
ook in mijn gezin wou opnemen en 
heb ‘ja’ gezegd. Vanaf dan was ik  
vier maanden thuis in adoptie- en 
ouderschapsverlof, maar op zo’n kor-
te tijd een crèche vinden is helemaal 
niet evident. Veel ouders beginnen die 
zoektocht zodra ze weten dat ze een 
kindje verwachten. Daarom nam ik 
contact op met het Huis van het Kind. 
Dankzij hen vond ik gelukkig op tijd 
een oplossing.”

Sociaal contact
Bart: “Toen ik vier maanden thuis 
was met de baby, miste ik sociaal 
contact. Veel van mijn vrienden 
werken overdag. Op de website van 
het Huis van het Kind las ik over hun 
spel- en ontmoetingsmomenten. 
Die waren voor mij de ideale manier 
om opnieuw onder de mensen te 
komen. Ik kwam twee keer per week 
langs. Omdat ik al twee kinderen 
opgevoed had, ging ik niet voor de 
opvoedkundige ondersteuning, 
maar puur voor de babbels. Ook voor 
de kinderen zijn het fijne momenten. 
Ze kunnen er eens met ander speel-
goed of met andere kindjes spelen. 
En af en toe zijn er uitstappen, zoals 
naar een speelplein of Plopsaland.”

Info
 › Huis van het Kind: Dam 8a, Kortrijk -  

056 27 85 32 - huisvanhetkind@kortrijk.be - 
www.huisvanhetkindkortrijk.be 

is er voor elke ouder

Huis van
het Kind

“Je kan hier terecht 
met al je vragen  
over opvoeding of  
het gezinsleven.”

“Het is de ideale 
manier om onder  
de mensen te komen.”

Begin 2021 opende het Huis van het Kind Kortrijk de deuren. 

Sindsdien groeide het uit tot een vertrouwde plek waar 

ouders welkom zijn met al hun vragen en verhalen.

Bart (midden) samen met Eline en Delfien van Huis van het Kind
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Plannen om te verbouwen? Raadpleeg dan eerst 
de nieuwe Kortrijkse Bouwcode. Die wil van Kortrijk 
een aangename, levendige en toekomstgerichte 
stad maken. Deze maand onder de aandacht:  
het aanpassen van de zij- of achtertuin.

Aline en Febe kochten vorig jaar hun eerste huis met een achtertuin 
van 78 m². “Om volop van de zomer te genieten, planden we de aanleg 
van een bescheiden terras en extra groen. Voor deskundig advies  
klopten we aan bij de Tuinranger en de dienst Bouwen, Milieu en  
Wonen. Volgens de Kortrijkse Bouwcode moet een tuin van 50 tot  
100 m² voor minstens de helft uit levend groen bestaan. Het geplande 
terras van 20 m² is de enige verharding in de tuin, terwijl het tuinhuis 
slechts 12 m² groot is. Hierdoor konden we meteen aan de slag”.

“We ontdekten dat verhardingen bij voorkeur waterdoorlatend moeten 
zijn en hielden hiermee rekening bij de keuze van het terrasmateriaal. 
Kunstgras telt als verharding, niet als levend groen. Voor extra groen 
voegden we planten en een boom toe. We hadden hiervoor geen  
vergunning nodig.”

Ook (ver)bouwplannen? Neem vrijblijvend contact op met de dienst 
Bouwen, Milieu en Wonen voor meer informatie en uitleg op maat  
van jouw project.

 › www.kortrijk.be/tuin-aanleggen

Fabrieksbeek Rollegem
De groenzone aan de Fabrieksbeek  
in Rollegem is volledig heringericht als 
speelbos en ravotzone. De stad geeft  
hiermee gehoor aan de vraag van  
inwoners naar meer bomen, bos en  
groene speelnatuur. Het gebied kreeg  
een ecologische en avontuurlijke inrichting 
met speelheuvels, een zandspeelzone  
en een speelbos met 900 plantjes.  
Er werd een fruitboomgaard aangelegd  
en schaduwrijke zitplekken gecreëerd. 
Deze rolstoeltoegankelijke groenzone 
bevordert biodiversiteit en recreatie.

Hellestraat Marke
In Marke staken kinderen uit de buurt  
zelf de handen uit de mouwen. Op het  
ongebruikte graspleintje op de hoek  
van de Spinnersstraat en Hellestraat 
bouwden ze een tijdelijke ravotzone  
met fietsparcours.

 › Ontdek alle speelpleinen in Kortrijk en deelgemeenten 
op www.kortrijk.be/speelpleintjes.

Vergunning  
nodig voor 
aanpassen tuin?

Nieuwe 
ravotplekken

Binnenkort vervangt de stad een 100-tal schuilhuisjes aan  
bushaltes. De nieuwe modellen hebben een strak ontwerp  
met een plat dak. Er zijn enkele en dubbele huisjes. Busperrons 
krijgen een smaller type. Op drukbezochte haltes worden nieuwe 
schuilhuisjes geplaatst. Minder gebruikte haltes gaan soms  
zonder huisje verder. Bij sommige drukbezochte bushaltes is  
een schuilhuisje niet haalbaar door technische beperkingen,  
zoals een gebrek aan ruimte. De vernieuwing vindt gefaseerd 
plaats. De eerste nieuwe schuilhuisjes worden eind mei geplaatst.

 › www.kortrijk.be/openbaar-vervoer-en-taxis

Midden april zijn de oprit R8 Waterven en de verbinding  
tussen de R8 Noord en de A19 heropend. Het verkeer van  
de R8 Noord naar de A19 rijdt er voorlopig wel nog over een  
versmalde rijstrook met een snelheidsbeperking van 50 km/u. 
De aannemer werkt tot eind mei verder in de zijberm om  
de nodige kabels te plaatsen voor openbare verlichting en  
tellussen. Hierna gaat de laatste fase van de werken in:  
de heraanleg van de op- en afrit Gullegem-Moorsele op de A19.

 › www.wegenenverkeer.be/werken/herinrichting-complex-a19-r8

KO
RTRIJK

Nieuwe schuilhuisjes 
aan bushaltes  

Werken R8 bereiken 
nieuwe fase

HandyPark gaat op 5 mei van start. Met dit digitale 
systeem kunnen houders van een parkeerkaart voor 
personen met een handicap in alle deelnemende ge-
meenten en steden parkeren. Dat gebeurt op basis van 
een digitaal parkeerrecht waarvoor je moet registreren. 
HandyPark koppelt jouw persoonlijke parkeerkaart en 
de nummerplaat van het voertuig waarvan je op een 
bepaald moment gebruikmaakt. Je hoeft jouw parkeer-
kaart niet meer zichtbaar in de auto te leggen. Down-
load HandyPark via Google Play of de App Store van 
Apple. Of registreer via www.handypark.be. Hulp nodig 
bij registratie of gebruik? Bel gratis 1777, ga naar het 
stadhuis, de Digipunten of Parko.

 › www.handypark.be

Digitaal parkeerrecht
voor personen 
met een handicap 

12 13



Familiebedrijf
Bedrijfsleider Jelle Vandenbulcke 
behoort tot de derde generatie  
aan het hoofd van dit familiebedrijf. 
Jelle: “Ons verhaal begint in 1949 met 
het winkeltje van mijn groot ouders 
André Vandenbulcke en Olga Van-
deweege. Toen hun leveran cier van 
truffels plots wegviel, zat André met 
de handen in het haar. Gelukkig zag 
Olga dit als een kans en begon ze zelf 
truffels te maken. De eerste truffels 
maakte ze op de biljarttafel, met een 
chocolade bak en een vork, truffel per 
truffel. Het deeg kneedde ze op de 
chauffage, af en toe geflankeerd door 
haar twee zoontjes Philippe  
en Marc, die de ketel moesten  
vasthouden.” 

“Vandaag staat de derde generatie 
aan het roer. Mijn neven Luk en Bert 
spelen hierin ook een belangrijke rol:  
Luk is onze chocolatier en Bert 
beheert de toeleveringsketen. Zelf 
focus ik op de commerciële werking 
en het dagelijks bestuur. We blijven 
trouw aan de authentieke receptuur, 
die de lange houdbaarheid van onze 
chocolade garandeert. En dat loont: 
jaarlijks verkopen we zo’n miljoen 
kilo chocolade.”

Uitdagingen
“De afgelopen jaren moesten  
we een aantal uitdagingen ove r-
winnen, zoals de coronapandemie, 

de energiecrisis en de impact van  
de oorlog in Oekraïne op onze  
export naar Rusland. Daarom zijn we 
ons gaan richten op nieuwe markten 
zoals het Midden-Oosten en Azië. 
Bovendien is de prijs van cacao in 
vijf jaar tijd met maar liefst 450% 
gestegen. Dankzij doordachte strate-
gische keuzes zijn we deze obsta-
kels te boven gekomen. Momenteel 
werken er 44 mensen bij ons. Of de 
vierde generatie ook in het bedrijf zal 
stappen, is nog onzeker. Zelf heb ik 
geen kinderen, maar Luk en Bert wel. 
We hopen dus op opvolging, maar 
iedereen is vrij om zijn eigen keuzes 
te maken. Ik kan het alvast aanraden: 
het is een prachtige job die draait 
rond een heerlijk product.”

Fair trade
Op 10 mei vieren we de Internati-
onale dag van de Fair Trade. Ook 
Chocolatier Vandenbulcke zet hier 
sterk op in. Jelle: “Al onze chocolade 
is fair trade. Een eerlijke prijs voor 
cacaoboeren is de beste motivatie 
om kwaliteit te leveren. Ik vermeld 
graag in het bijzonder onze  
Pulp ‘n Choc. Door de pulp van de 
cacaovrucht te verwerken, benutten  
we niet alleen de cacao bonen, maar 
ook het fruitige vruchtvlees errond. 
Dat geeft een dubbel verdienmodel  
voor de boer en zorgt bovendien 
voor minder afval. Voor deze 
innovatie kregen we onlangs een 
zilveren award op de ISM-beurs  
in Keulen, zowat het ‘WK van de  
chocolade’. We trekken die duur-
zaam heid ook door in onze fabriek: 
die is opgetrokken in houtskelet en 
CO2-neutraal. Dankzij het modulaire  
ontwerp zijn de materialen her-
bruik baar. Ook voor onze verpak-
kingen kiezen we voor ecologische 
materialen, zoals kartonnen of 
recycleerbare blisters.”

Van cacaoboon tot praline
“Het belevingscentrum is het  
nieuwste hoofdstuk van ons  
verhaal. Musea over chocolade  
had je al, maar het unieke aan  
The Chocolate Trail is dat je ontdekt 
hoe chocolade gemaakt wordt in 
een echte chocoladefabriek. Het 
bezoek start met een buitenpar-
cours over de teelt van cacaobonen 
in Afrika. In een tunnel zie je hoe 
die bonen omgevormd worden tot 
chocolade. Daarna maak je kennis 
met de drie generaties van het fa-
miliebedrijf en bewonder je machi-
nes van vroeger. Voor de kleinsten 
werkten we een kindvriendelijke 
tour uit. Tijdens een speurtocht met 
Olga ontdekken ze spelenderwijs de 
chocoladewereld. We zijn elk week-
end open, een perfect uitstapje voor 
bij slecht weer!”

Praktisch
The Chocolate Trail is gratis voor 
kinderen jonger dan 4 jaar. Tussen 4 
en 18 jaar kost toegang € 10 en voor 
volwassenen € 17 (inclusief een bon 
van € 5 voor de shop).

 › www.vandenbulcke.com/the-chocolate-trail

“Je ontdekt hoe 
chocolade gemaakt 
wordt in een echte 
chocoladefabriek.”

“Jaarlijks verkopen 
we zo’n miljoen kilo 
chocolade.”

Onze stad heeft er met The Chocolate Trail een nieuwe 
toeristische troef bij. Dit bezoekerscentrum in Heule 

vertelt het verhaal van Chocolatier Vandenbulcke  
op een interactieve manier.

Chocolatier 
Vandenbulcke 
opent belevingscentrum  
The Chocolate Trail

Win een bezoek
The Chocolate Trail geeft 10 gratis tickets 
weg. Meedoen aan de wedstrijd kan tot en 
met 25 mei op www.kortrijk.be/chocolade.

Luk Vandenbulcke, Bert Vandenbulcke en Jelle Vandenbulcke
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Heel wat Kortrijkzanen 
zetten zich in om van 
hun buurt een warme 
plek te maken. Ook in 
de Vogelzanglaan laat 
het straatcomité zich 
van zijn beste kant zien. 
Met de steun van de 
stad organiseren ze 
regelmatig activiteiten 
voor jong en oud.

Uit nostalgie geboren
Siska Vandemaele (47) en Herman 
Hillaert (59) zijn twee vaste waarden 
binnen het comité. Herman: “Ons 
straatcomité bestaat al sinds 2001. 
Het idee ontstond toen ik aan nieuwe 
buren vertelde over het volleybal-
tornooi, de quiz en de loopwedstrijd 
die hier in mijn jeugd plaatsvonden. 
Het leek ons wel iets om die tra-

ditie nieuw leven in te blazen. We 
betrokken nog wat andere buren en 
onze eerste activiteit was een feit. De 
start was kleinschalig: een tent op de 
oprit, wat drank in de garage en we 
waren klaar voor een feestje.”

Van tent tot topevent
Siska: “Intussen is dat flink ge-
groeid. We organiseren elk jaar 
een winter- en een zomerfeest en 
nodigen ook de omliggende straten 
uit. De stad ondersteunt ons met 
een feest cheque, een speelkoffer 
en een straatfeestpakket vol lichtjes, 
strandstoelen, een muziekinstallatie, 
een tent, … Via De Warande geraken 
we aan gocarts voor de kinderen en 
de Stadsartiesten zorgen tegen een 
kleine vergoeding voor sfeer. Ook de 
Voiture van Wijkteam Noord komt 
soms langs om samen een buurt-
activiteit op poten te zetten. En onze 
speelstraat is telkens een groot  
succes bij de kinderen.”

Onbekend talent
Siska en Herman: “De straatfees-

ten zijn de ideale manier om onze 
buren nog beter te leren kennen. 
Tijdens de laatste editie stelden 
enkele kunstzinnige buren hun werk 
tentoon. En tot onze verrassing 
besloten nog meer buren, die hun 
creatieve kant tot dan toe verborgen 
hadden gehouden, op het moment 
zelf om ook iets te tonen. Fantas-
tisch toch?”

Sinds maart 2024 kennen we de 
winnaars van de tweede editie van  
het Burgerbudget. Met een bedrag van  
€ 100.000 voeren inwoners creatieve 
acties uit om hun buurt aantrekkelijker 
te maken en te verbinden. Een 
burgerjury selecteerde tien winnende 
projecten, waaronder Klim op Maat.

Sport en verbinding
Didier Bertin, Klaas Devos, Maarten Bolle en Johan De-
fraeye geven de oude brandweertoren in de Deelfabriek 
een tweede leven als klimzaal. Didier: “Het idee ontstond 
vanuit onze ervaring bij CAW en vzw Oranjehuis én onze 
passie voor klimmen. We willen onze jongeren en vol-
wassenen deze sport laten ontdekken. Daarnaast is het 
een inspirerend verbindingsproject voor sociale begelei-
ders. We bekijken ook hoe we de buurt kunnen betrekken 
bij het project.”

Klimsport toegankelijk maken
Klaas: “We merken dat ons doelpubliek wegblijft uit andere 
klimzalen door de hoge materiaalkosten en de skills die 
daar vereist zijn. Je ziet ook weinig diversiteit in de sport.” 
Didier: “We willen hen daarom een opleiding en een klim-
brevet aanbieden, zodat ze zelfstandig kunnen klimmen.”

Therapie
Maarten: “Klimmen is een therapeutisch middel. Door 
mensen letterlijk te verbinden met een touw, leer je el-
kaar vertrouwen. Dat werkt voor jongeren onder elkaar,  
maar ook voor ouders en hun kind of begeleiders. Voor 
relaties met spanning op de lijn, is dit een mooi middel 
tot herstel. Soms trekken organisaties daarvoor naar de  
Ardennen, nu brengen we die ervaring naar Kortrijk.” 

Renovatie
Na het vertrek van de brandweer in 1990 gebruikte de 
West-Vlaamse bergsportvereniging de toren als klim-
zaal. Ook Didier leerde er klimmen in de jaren 90.  
Klaas: “Na de sluiting in 2021 had de toren een opknap-
beurt nodig. We verwijderden 2000 klimgrepen voor een 
vaatwasbeurt, om ze daarna opnieuw te bevestigen. We 

vernieuwden de beveiliging, schilderden de toren samen 
met vrijwilligers en vervolledigden de routes. De klim-
toren is maar liefst 18 meter hoog. Het enthousiasme is 
alleszins groot, aan mijn wachtlijst te zien”, lacht Klaas. 

 › www.kortrijk.be/burgerbudget

Klim op maat
Het burgerbudget in actie

Straatcomité Vogelzanglaan
maakt van Pius een gezellige wijk

De stad wil jong en oud enthousiasmeren 
om samen te zorgen voor een warme wijk. 
Een wijk waar je je geborgen en thuis voelt, 
en waar iedereen voor elkaar zorgt en het 
goed leven is. In mei worden tal van ver-
bindende activiteiten georganiseerd om 
het wij(k)gevoel te vergroten. Wil je weten 
wat er in jouw wijk staat te gebeuren?

 › www.kortrijk.be/gezelligewijk 

Gezellige wijk

Leden van het straatcomité met links Herman en als tweede van rechts Siska

Didier, Johan en Maarten
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Daarvoor hebben we bijvoorbeeld 
onze speelkaart. En ook ter plaatse 
moet alles duidelijk zijn.”

Tiene Ingels is ergotherapeut bij 
Zonnebloem. Vorig jaar vroeg de 
vzw een subsidie aan bij Stad 
Kortrijk voor hun project Praatbor-
den: “Wij werken met kinderen en 
jongeren die vaak een combinatie 
hebben van verstandelijke, motori-
sche en/of zintuiglijke beperkingen. 
Zij kunnen hun wensen of gevoelens 
vaak niet goed in woorden uitdruk-
ken. Dat is ook zo tijdens het spelen  
op een speelplein. Daarvoor hebben 
we nu de Praatborden.”

Tiene: “Hogeschool Thomas More  
en ISAAC, een organisatie die zich 
inzet voor mensen met een commu-
nicatieve beperking, ontwikkelden 
een systeem met prentjes op een 
bord. Kinderen die zich moeilijk  
kunnen uitdrukken, kunnen daarop  
aanwijzen wat ze denken of wensen.  
Deze Praatborden worden nu 
overal in Vlaanderen en Nederland 
geïntroduceerd. Wij zijn trekker voor 
West-Vlaanderen. Dankzij de subsi-
die van Stad Kortrijk konden we op 
tien speelpleinen borden plaatsen.  
Voor de locaties werd onder andere 
gekeken naar de nabijheid van  
scholen voor buitengewoon  
onderwijs. De Praatborden zijn  
niet alleen handig voor kinderen  
met een beperking, maar ook voor 
alle kleuters, voor anderstaligen  
of kinderen met ASS.”

Gewoon samen zijn
Tiene: “De laatste jaren worden er 
grote inspanningen geleverd om 
inclusie te bevorderen. Zo werken 
wij nauw samen met onze buren 
van vbs Spes Nostra. Onze kleuters 
gaan soms samen spelen met de 
kleutertjes in het gewoon onder-
wijs. Zo leren ze elkaar al op jonge 
leeftijd kennen en aanvaarden voor 
wie ze zijn. Dat is inclusie: samen 
zijn zonder vooroordelen en zonder 
onwennigheid. Gewoon kinderen 
onder elkaar.”

 › www.jctranzit.be/inclusief-spelen

 › mfc.kindervriend.be

 › www.zonnebloemvzw.be

Uitdaging
Bieke Vertriest (47) is deskundige 
speelruimte bij Stad Kortrijk: “Mijn 
hoofdtaak is de publieke ruimte 
kindvriendelijk maken. Dat gaat 
over voldoende en kwalitatieve 
speelpleinen voor kinderen, maar 
evengoed over leuke en veilige 
hangplekken voor jongeren.”

“Wanneer we vroeger een speelplein 
wilden inrichten ergens in de stad, 
gingen we in gesprek met de buurt. 
Het resultaat was een mooi, nieuw 
speelplein waar iedereen mócht 
spelen. Maar niet iedereen kón er 
gebruik van maken, omdat er te  
weinig aandacht was voor kinderen 
in een rolstoel of kinderen die 
gevoelig zijn voor prikkels. En wat 
doe je in een buurt met hele jonge, 
maar ook iets oudere kinderen? 
De uitdaging werd duidelijk: 
zoveel mogelijk kinderen laten 
samen spelen.”

Onderzoek
Bieke: “Onze eerste realisatie is 
het speelplein aan de Weimeersen 
in Rollegem. Dat kwam tot stand 
dankzij een intense samenwerking 
met De Kindervriend. Al in 2019 ging 
ik mee op stap met de leefgroepen 
van het multifunctioneel centrum 

(MFC), dat ondersteuning biedt aan 
kinderen met een verstandelijke 
beperking.”

Laurie Demeyere is ergotherapeute 
in het MFC: “We namen Bieke mee 
naar verschillende speelpleinen. 
Enkele pijnpunten die we ontdekten: 
moeilijke toegang voor rolstoel of 
kinderwagen, geen toilet in de buurt, 
speeltoestellen te dicht op elkaar … 
Uiteindelijk legden we vier criteria 
vast. Een eerste element focust op 
het fysieke: uitdaging, ontdekken, 
risico. Een tweede element is het 
sociale: samenzijn, samenwerken, 
elkaar respecteren. Ten derde is  
er het zintuiglijke: geuren, kleuren,  
voelen, natuur … En tot slot moet  
er een rustgevend, prikkelarm  
plekje zijn.”

Resultaat
Bieke: “Vier speelpleinbouwers  
dienden een voorstel in. Ook voor 
hen was dit een uitdaging. Ze  
moesten op een andere manier 
denken. Het winnende project is te 
bewonderen in Rollegem. Je vindt  
er bijvoorbeeld een mandschommel. 
Meestal wordt daar zand onder  
gelegd, maar dat is hier niet het  
geval, zodat de schommel toegan-
kelijk blijft voor kinderen met een 

rolstoel of voor kinderwagens.”
Laurie: “De speeltoestellen staan 
wat verder van elkaar. Dat maakt 
het veiliger en rustiger. Voor kin-
deren die het even wat kalmer aan 
willen doen, is er een constructie 
met schommelzitjes. Er is ook een 
zandbak. Kleintjes vinden het gevoel 
van zand fijn. Ze leren er samen 
spelen. Met enkele eenvoudige 
ingrepen, zoals een zandtafel, is ook 
dit stukje speelplein toegankelijk 
voor kinderen in een rolstoel.”

Bieke: “Rollegemnaren vinden 
stilaan hun weg naar dit speelplein. 
Sinds kort hebben ze ook de  
doorsteek langs het OC met wat 
speelelementen in het Bosselke  
en de ravotzone aan de Fabrieks-
beek (zie p. 12). De komende jaren 
willen we in Kortrijk systematisch 
alle grotere wijkspeelpleinen  
toegankelijker maken.”

Praatborden
Bieke: “Spelen in Kortrijk moet niet 
alleen toegankelijk en bruikbaar  
zijn voor iedereen. Er moet een 
speelplein zijn in ieders buurt.  
Dat moet uiteraard ook veilig zijn.  
En tot slot is communicatie belang-
rijk. De mensen moeten weten  
dat de speelpleinen bestaan.  

Spelen
voor iedereen

Er zijn veel speelpleinen in onze stad, maar die zijn niet  
altijd voor iedereen toegankelijk. Daarom heeft Kortrijk als 

eerste stad in Vlaanderen een plan uitgewerkt voor inclusieve 
speelruimte. Een essentieel onderdeel van dat plan is  

de samenwerking met scholen en zorgvoorzieningen zoals  
De Kindervriend in Rollegem en vzw Zonnebloem in Heule.

Laurie en Bieke op het speelplein aan de Weimeersen in Rollegem

Tiene en directrice Els Vandoolaeghe bij het Praatbord
op de speelplaats van vzw Zonnebloem
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UiT in
Kortrijk

In het Kortrijkse 
detentiehuis bereiden 
de bewoners zich voor 
op hun terugkeer naar 
het gewone leven. 
Ze voeren dagelijkse 
taken uit, zoeken werk, 
leren samenleven … 
Er is ook ruimte voor 
cultuur en ontmoeting. 
Een voorbeeld van zo’n 
ontmoetingsmoment is  
De Langste Taarttafel.

Re-integratie
Merel Gruwez (38) werkt voor het 
Agentschap Justitie en Handhaving 
en organiseert groepsactiviteiten 
in het detentiehuis: “Een kookwork-
shop, een bezoek aan een theater-
voorstelling bij Unie der Zorgelozen, 
een vorming over communicatie van 
Groep Intro … Ik zoek altijd naar  

manieren om organisaties van  
buitenaf bij ons naar binnen te  
brengen. Bewoners krijgen zo  
de kans om dingen bij te leren  
en tegelijk contacten te leggen  
die van pas komen na hun vrijlating. 
Zelfstandigheid, nuttige vrijetijds-
besteding, een leuke job …  
Het zijn belangrijke factoren voor 
een succesvolle re-integratie.”

Samenwerking Avansa
Sociaal-cultureel werker Kurt 
Declercq (52) van Avansa: “Met 
lezingen, workshops en projecten 
rond maatschappelijke thema’s 
willen we inspireren, versterken en 
verbinden. Dat geldt ook voor onze 
samenwerking met het detentie-
huis. Recent was er bijvoorbeeld 
een Parlé Détiné met boksster Oshin 
Derieuw. Bewoners van het deten-
tiehuis en vrije burgers luisterden 
naar haar persoonlijke groeiverhaal. 
Samen gingen ze op zoek naar wat 
hen bindt. Zo proberen we gesloten 
werelden een stukje te openen.”

De Langste Taarttafel
Merel: “Bij de opstart van het  

detentiehuis, was de buurt bezorgd. 
Dat gevoel verdween snel, maar de 
verbinding met de buurtbewoners 
blijft belangrijk. Vorig jaar kwamen 
we op het idee om een ontmoetings-
moment te organiseren: 25 Kortrijk-
zanen en 25 bewoners bakten taart. 
Onder begeleiding van Avansa  
schoven ze samen aan tafel met 
een kop koffie. Bij zo’n gelegenheid 
kunnen de bewoners eens met  
iemand anders praten dan enkel 
met medebewoners. Ze voelen zich 
zo eventjes weer gewoon burger.”

Kurt: “Voor dit verbindende buurt- 
initiatief wonnen we de Matexi 
Award. Dit jaar is er opnieuw een 
Langste Taarttafel én er komt een 
extraatje. Vier mensen uit de buurt 
ontwerpen samen met vier  
bewoners een kunst werk rond het 
thema verbinding. We zijn benieuwd 
naar het resultaat!”

 › www.avansa-mzw.be/activiteiten/taarttafel

 › www.vlaanderen.be/agentschap-justitie- 
en-handhaving

 › bit.ly/detentiehuizen

Elke maand zetten we een nieuwe handels-
zaak in het Kortrijkse stadscentrum in de 
kijker. Deze keer is dat Oopsy Daisy in de 
Lange Steenstraat 14. 

Lisa Kesteleyn (39) is van vele markten thuis. 
Marketing en ondernemen zitten in haar 
bloed. “Ik werkte eerder voor Yves Rocher 
en reclamebureau BOA. Tussendoor stond ik 
aan de wieg van Bar Botaniek en nu is er mijn 
feelgood store Oopsy Daisy.”

“Enkele jaren geleden heb ik een ‘oopsy’ 
gehad, zoals ik dat zelf noem. Ik werd ziek 
en zat een periode alleen thuis. Dat deed me 
nadenken over mijn carrière. Ik wou onder 
de mensen zijn en vooral: ik wou me goed 
voelen. Zelf gelukkig zijn en andere mensen 

gelukkig maken is de missie van Oopsy Daisy. 
In de winkel vind je kleurrijke decoratie,  
cadeautjes, accessoires, zijden bloemen …”

“Mijn zoektocht naar een geschikt pand bracht 
me naar de Lange Steenstraat: een toplocatie! 
De aantrekkingspremie van Stad Kortrijk gaf me 
een duwtje in de rug. Maar vooral de steun van 
mijn omgeving was (en is) onmisbaar: vriendin-
nen, sportclub, jeugdbeweging, school … Ik zie 
veel bekende gezichten passeren. En dankzij 
mijn aan wezigheid op Instagram vinden ook 
mensen van buiten Kortrijk hun weg naar hier. 
Van Eeklo bijvoorbeeld … Zot hé!”

 › Ontdek de webshop op www.oopsydaisy.be of volg  
www.instagram.com/oopsydaisy.be

 › www.kortrijk.be/aantrekkingspremie

Oopsy Daisy
De Etalage

Taart sloopt muren 
tussen mensen
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Catherine Debal
Toerist in eigen stad

UiT in KortrijkUiT in Kortrijk

Catherine Debal is eigenares van 
viersterrenhotel Damier dat 65 kamers 
telt. Ze vertelt met passie over wat 
haar hotel en Kortrijk te bieden hebben 
aan bezoekers.

Oudste hotel van België
Catherine Debal: “Hotel Damier werd opgericht in 1398 en 
draagt nog steeds de oorspronkelijke naam. De laatste 
overname dateert van 2011. Daarvoor was het hotel 
in handen van de familie Lannoy, die het op de kaart 
heeft gezet. We zijn het oudste hotel van België, en het 
zevende oudste van Europa. De A-ligging op de Grote 
Markt is een grote troef: toeristen die ‘centrum Kortrijk’ 
googlen, vinden ons snel.”

Vernieuwing
“Hotel Damier blijft evolueren. Momenteel zou ik ons 
een ‘eigentijds luxury boutique hotel’ noemen. Een groot 
deel van onze gasten komt uit de zakelijke sector, maar 
we worden steeds meer ook een ‘leisure’ hotel voor een 
weekendje Kortrijk. We spreken bijvoorbeeld liefheb-
bers van de Franse brasseriestijl aan. Zo zijn we perfect 
complementair met de andere hotels. Onze cocktailbar 
Sprezza behoort volgens de Gault & Millau gids tot de 
tien beste cocktailbars van België en heeft bovendien 
een uitgebreide whisky collectie. Op zaterdag kan je er 
genieten van een brunch of lunch.”

Beroemde gasten
“Ons hotel mocht al een aantal bijzondere gasten ont-
vangen, waaronder Lance Armstrong en Sheryl Crow. 
Ook Christine Lagarde, de voorzitter van de Europese 
Centrale Bank, verbleef hier toen ze haar eredoctoraat 
van Kulak kreeg. Ze liet toen zelfs – al dan niet bewust 
– het volledige draaiboek van die dag achter. In 2023 
openden we een nieuw appartement voor een lang durig 
verblijf, met niemand minder dan Amal Clooney als 
eerste gast.”

Tips voor een dagje Kortrijk
“Water is altijd aantrekkelijk, daarom houd ik ervan om in 
mijn vrije tijd langs de Leieboorden te wandelen. Ik ben 
geïnteresseerd in kunst en cultuur, dus wil ik zeker ook 
Abby tippen. Dit nieuwe museum heeft internationale 
allure en volgens mij het mooiste terras van Kortrijk. 

Hotel Damier biedt trouwens een speciaal Abby-arran-
gement aan. Tot slot vind ik als moeder van twee zonen 
dat Kortrijk heel wat te bieden heeft voor jongeren, en dat 
mag gerust nog meer benadrukt worden.”

 › Lees het volledige interview op www.visitkortrijk.be/catherine-debal

 › www.hoteldamier.com

1 MEI-FESTIVAL
DO 1 MEI
BEGIJNHOFPARK
Gratis festival met familiebarbecue, 
eetdorp, kinderanimatie en optredens  
van The Black Gasolines, Lady Linn 
& Her Magnificent Seven en  
Con Mucho Gusto.

 › www.maydaymayday.be

INK-TOWN
ZA 3 MEI
KORTRIJK XPO
Ink-Town presenteert lokale  
tattookunstenaars en -artiesten  
uit de hele wereld. Geniet van 
inspirerende artistieke shows en 
spannende randactiviteiten.

 › www.ink-town.be

SCHOUWBURG  
OP LOCATIE
MA 12 > ZA 24 MEI
FATIMAKLOOSTER
Schouwburg Kortrijk trekt de tuin 
van het Fatimaklooster in met 
krachtige vertellingen, theatrale 
totaalbelevingen en jeugdige  
explosieve dans. 

 › www.schouwburgkortrijk.be/fatima

HERBESTEMMINGSDAG
ZO 18 MEI
DEELFABRIEK
Een oude brandweerkazerne werd 
herbestemd als Deelfabriek. Er zijn 
rondleidingen met uitleg over de 
werking, geschiedenis en renovatie 
van het gebouw.

 › www.herbestemmingsdag.be

13e TUINMARKT
ZO 4 MEI
KASTEEL BLOMMEGHEM 
MARKE
Ontdek diverse bloemen, planten, 
groenteplantjes en kruiden. Je krijgt 
duurzame tips. Er zijn inspirerende 
workshops en (kinder)animatie.

 › www.tuinhiermarke.be

AALBEKE FEEST
VR 9 > ZO 11 MEI
AALBEKEPLAATS
Yves Deruyter, Green Onions en 
Gene Thomas zijn headliners van dit 
gratis festival. Met kinderanimatie 
en de moederdagbarbecue.

 › www.aalbekefeest.be

©
 K

oe
n 

Br
oo

s

22 23



UiT in Kortrijk

De organisatie  
Back Forward wil 
mooie herinneringen 
maken voor gezinnen 
van kinderen en jong-
volwassenen met een 
ongeneeslijke ziekte. Het 
komende jaar gaat Back 
Forward op stap met 
Babbe Vanneste (17) uit 
Rollegem. Initiatiefnemer 
Christophe Reynaert (49) 
geeft toelichting.

Wat voorafging
“Als 18-jarige verloor ik mijn vader.  
Ik vond zijn levenloze lichaam in  
het water. Pas 25 jaar later was ik  
klaar om dit trauma te verwerken 
met de hulp van psychologen.  
Omdat psychologische bijstand  
niet voor iedereen financieel  
haalbaar is, vroeg ik me af of er 
alternatieven waren. Zo kwam  
ik bij de vzw Missing You terecht.  
In 2019 organiseerde ik tijdens  
De Warmste Week een actie om  
geld in te zamelen voor hen.”

Back Forward
“Die actie weekte veel emoties  
los bij velen. Ik besloot zelf een 
organisatie op te richten. Die zou 
niet focussen op jonge mensen 
die iemand hadden verloren, maar 
op kinderen en jongvolwassenen 
die ongeneeslijk ziek zijn. Onze 
hoofdmissie: mooie herinneringen 
creëren. Voor de jongere zelf, maar 
evengoed voor de familieleden die 
er op een dag afscheid van moeten 
nemen. Tijdens het proces zamelen 
we geld in om het onderzoek naar 
de ziekte te steunen.”

Babbe
“Dit jaar hebben we de eer om  
mee op stap te mogen met Babbe 
Vanneste. Babbe heeft een  
zeldzame spierziekte, waardoor  

ze aan een rolstoel gekluisterd is. 
Ondanks die zware diagnose is  
Babbe enorm levenslustig. Ze doet 
aan storytelling, gaat graag op 
kamp, houdt van shoppen …  
De komende maanden brengen  
we haar verhaal in beeld. Je kan 
alles volgen op onze sociale media. 
Zo willen we bewustwording  
creëren rond de impact van de 
ziekte en bijvoorbeeld ook rond 
rolstoeltoegankelijkheid.”

Babberoute
“Daarnaast willen we tonen dat 
Babbe er niet alleen voor staat. Onze 
eerste actie is de Babberoute op 18 
mei. Dat is een wandeling van 61 km 
langs plaatsen die belangrijk zijn in 
het leven van Babbe: het AZ Delta, 
het conservatorium, haar school 
Don Bosco … Mensen kunnen kiezen 
vanaf waar ze in stappen. Inschrijven 
kan via onze website. Je draagt bij 
wat je kan. De opbrengst gaat naar 
onderzoek. Doe mee, sponsor, draag 
je steentje bij en bewijs dat we  
samen zoveel meer kunnen!”

“Samen
kunnen
we zoveel
meer!”

BEACHSPORTEN
VR 23 MEI > ZO 1 JUN
NELSON MANDELAPLEIN
Beachrugby en beachvolleybal palmen dit jaar het Nelson Mandelaplein 
in. Hiermee verlaten ze de Grote Markt die 20 jaar het vertrouwde  
decor voor de beachsporten vormde. Het Nelson Mandelaplein biedt 
extra mogelijkheden en grotere speelvelden. Zo stijgt het aantal  
beachvolleyterreinen van vier naar zes. Er is beachrugby van 23 tot  
en met 25 mei en beachvolleybal van 27 mei tot en met 1 juni. 

 › www.facebook.com/BeachRugbyKortrijk

 › www.baltikortrijkspurs.be/beachvolley

OPEN 
WERVENDAG
ZO 25 MEI
SCHOUWBURG KORTRIJK
De renovatiewerken in Schouwburg 
Kortrijk vorderen snel. Wil je de 
voort gang van de werken met  
je eigen ogen meemaken? Noteer  
25 mei met stip in jouw agenda.  
Dan is het Open Wervendag en  
kan je tussen 10 en 17 uur de werf 
bezoeken. Dan wordt ook het  
nieuw cultuurseizoen gelanceerd. 
Op zondag 25 mei kan je dus niet 
alleen de Schouwburgwerf be zich-
tigen maar ook in primeur grasdui-
nen in het seizoensprogramma van 
Schouwburg Kortrijk.

 › www.schouwburgkortrijk.be

MEER UIT?
Ontdek alles wat Kortrijk  
in mei te bieden heeft op  
www.uitinkortrijk.be. Je leert 
er ook alles over de UiTPAS. 
Als aanbieder op deze website 
verschijnen? Voer je activiteit 
in op www.uitdatabank.be.

VERBODEN LIEFDE
ZO 18 MEI EN ZO 25 MEI
CONCERTSTUDIO
Het Kortrijks Symfonisch Orkest 
en sopraan Romane Cabaret 
brengen muziek van queer com-
ponisten. Met getuigenissen van 
bekende queer presentatoren, 
componisten en iconen.

 › www.hetkso.be

LUX FESTIVAL
VR 30 > ZA 31 MEI
ROLLEGEMPLAATS
Op vrijdag- en zaterdagavond 
geniet je van optredens van lokaal 
talent, bands en dj’s. Op zaterdag-
middag is er een kinderfestival.

 › www.luxfestival.be

Meer weten over Back Forward, Babbe, 
de wandeling en het slot  feest van volgend 
jaar? Ga naar www.backforward.be of volg  
Back Forward op Facebook en Instagram.

Babbe
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picturesfrommyfjui
#streetphotography

smedicin
#invollegroei

monicelsi
#abbykortrijk

lecluysedieter
#gravelkids

sjoet_
#goldenhour

xnightblind
#blackwedding

noor_zoveel_meer_dan_pws
#lentewandelingkindervriend

hein.depreester
#olvkerkverlicht

andydebrouwere
#museumwithaview

kurnuy
#springvibes

#
igkortrijk

_chef_ritik
#tepan #fireworks

laura.dhaenens
#walkoftheday

Tijdens hun zoektocht naar een nieuwe woning, ging de  
voorkeur van Marie-Amélie en Dieter uit naar een pand  
met een geschiedenis. “We zagen het als een leuke uit-
daging om hedendaagse elementen en duurzaamheid te 
verweven met het verleden en zo het historische karakter 
te versterken. We vielen uiteindelijk voor een woning in 
Engelse cottagestijl, het best bewaarde exemplaar van een 
reeks van vier in de Jan Breydellaan.”

“Voor de afwerking van de gevel vroegen we raad aan  
de Adviesraad Bouwkundig Erfgoed Kortrijk (ABEKO).  
Samen opteerden we voor een verrassend frisse  
kleurkeuze, geïnspireerd door kleurelementen uit  
het historische interieur.”

 › www.kortrijk.be/abeko

Jan Breydellaan 9
Vroege 20e eeuw

Wonen in een erfgoedpand 

Prieel 
Messeyne

Uit de oude doos

De restauratie van het tuinprieeltje aan Hotel 
Messeyne in het Guldenbergplantsoen is 
voltooid. Dit neogotische prieeltje maakt 
deel uit van een romantische land schapstuin 
die in de tweede helft van de 19e eeuw werd 
aangelegd. Typisch zijn de glooiende lijnen, 
hoogteverschillen, een sierlijke waterpartij 
met brug en schilderachtige paviljoenen. 
Het prieeltje zelf dateert uit 1882 en stond 
oorspronkelijk in de privé-tuin van het hotel. 
De tuin is intussen toegankelijk voor het pu-
bliek. Stadstuin Messeyne is verbonden met 
de omliggende buurt, onder andere door het 
project van de Paulientjes. Stad Kortrijk heeft 
het erfgoed zorgvuldig teruggebracht naar 
zijn oorspronkelijke staat, waarmee een leuk 
stukje stadsgeschiedenis voor toekomstige 
generaties wordt behouden.
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ingekaderd

Grote belangstelling tijdens de opening van het nieuwe museum Abby.


